
L’Ajuntament informa
www.sabarca.cat
Sant Andreu de la Barca

Número 149 · Septiembre de 2011

1

Editorial

No als retalls 
en sanitat que 
desprotegeixen 
als ciutadans Enric Llorca

Alcalde

Fa uns anys, el nostre govern municipal 

va treballar intensament per aconse-

guir que especialistes mèdics que visi-

taven a Martorell vinguessin a visitar a 

Sant Andreu de la Barca.

La bona sintonia amb el Departament 

de Salut va propiciar un acord que va 

permetre als nostres ciutadans i ciuta-

danes ser visitats al CAP de La Solana 

en les especialitats de traumatologia, 

cirurgia general, cirurgia vascular i 

dermatologia.

El nostre objectiu era facilitar l’accessi-

bilitat d’aquells pacients que tenien di-

ficultats per desplaçar-se a Martorell a 

ser atesos.

Ara, dins les retallades en salut que està 

duent a terme el govern de la Generalitat, 

aquests especialistes deixaran de visitar 

a Sant Andreu i tornaran a Martorell.

I no estem d’acord. I ens oposem a 

aquesta retallada.

I no estem d’acord perquè considerem 

negatiu que els malalts amb més difi-

cultats per desplaçar-se a Martorell, 

em refereixo a gent gran i malats crò-

nics, no tinguin més remei que fer-ho, 

fet que genera més desigualtat i injus-

tícia social.

En aquest sentit, volem expressar la 

nostra més ferma oposició a la retirada 

d’aquests especialistes de Sant Andreu 

de la Barca que milloraven l’atenció sa-

nitària de la nostra ciutat.

Els retalls mai han d’afectar ni la quali-

tat ni l’accessibilitat dels serveis bàsics 

com són la sanitat i l’educació. I, prin-

cipalment, mai han de desprotegir als 

seus ciutadans i ciutadanes.

Si s’ha de redistribuir que es faci però 

mai afectant l’accessibilitat, la qualitat 

del servei i menys si determinades ac-

cions responen a foscos interessos que 

tenen com a objectiu afectar l’estat de 

benestar.

De moment, la retirada d’aquestes es-

pecialistes és la retallada que ens afec-

ta a Sant Andreu però ja avancem que 

no permetrem que es toqui ni el servei 

d’urgències 24 hores del CUAP ni el 

servei de pediatria.

A més, una reflexió als responsables 

(contables) de les retallades. És curiós 

que per estalviar treguin especialistes 

de Sant Andreu i hagin de pagar més 

ambulàncies per transportar la gent 

que ara no havia de moure’s de la nos-

tra ciutat. Un consell: tornin a la Facul-

tat d’Economia.

Diem clarament NO a afectar els pi-

lars de l’estat de benestar. I ho tenim 

clar, ens mantindrem ferms en la nos-

tra exigència de qualitat de la sanitat i 

l’educació a Sant Andreu de la Barca.

Hace unos años, nuestro gobierno mu-

nicipal trabajó intensamente para con-

seguir que especialistas médicos que 

visitaban en Martorell vinieran a visitar a 

Sant Andreu de la Barca.

La buena sintonía con el Departament de 

Salut propició un acuerdo que permitió 

a nuestros ciudadanos y ciudadanas ser 

visitados en el CAP de La Solana en las 

especialidades de traumatología, cirugía 

general, cirugía vascular y dermatología.

Nuestro objetivo era facilitar la accesi-

bilidad de aquellos pacientes que tenían 

dificultades para desplazarse a Martorell 

para ser atendidos.

Ahora, dentro de los recortes en salud que 

está realizando el gobierno de la Genera-

litat, estos especialistas dejarán de visitar 

en Sant Andreu y volverán a Martorell.

Y no estamos de acuerdo. Y nos opone-

mos a este recorte.

Y no estamos de acuerdo porque con-

sideramos negativo que los enfermos 

con más dificultades para desplazarse a 

Martorell, me refiero a la gente mayor y 

a los enfermos crónicos, no tengan más 

remedio que hacerlo, hecho que genera 

más desigualdad e injusticia social.

En este sentido, queremos expresar 

nuestra más firme oposición a la retirada 

de estos especialistas de Sant Andreu de 

la Barca que mejoraban la atención sani-

taria de nuestra ciudad.

Los recortes nunca deben afectar ni la 

calidad ni la accesibilidad de los servicios 

básicos como son la sanidad y la educa-

ción. Y, principalmente, nunca deben des-

proteger a los ciudadanos y ciudadanas.

Si se tiene que redistribuir que se haga 

pero nunca afectando la accesibilidad, la 

calidad del servicio y menos si determi-

nadas acciones responden a oscuros in-

tereses que tienen como objetivo afectar 

el estado del bienestar.

De momento, la retirada de estos espe-

cialistas es el recorte que nos afecta en 

Sant Andreu pero ya adelantamos que no 

permitiremos que se toque ni el servicio 

de urgencias 24 horas del CUAP ni el ser-

vicio de pediatría.

Además, una reflexión a los responsa-

bles (contables) de los recortes. Es curio-

so que para ahorrar quiten especialistas 

de Sant Andreu y tengan que pagar más 

ambulancias para transportar a la gente 

que ahora no tenía que moverse de nues-

tra ciudad. Un consejo: vuelvan a la Fa-

cultad de Economía.

Decimos claramente NO a afectar los 

pilares del estado de bienestar. Y lo te-

nemos claro, nos mantendremos firmes 

en nuestra exigencia de calidad de la sa-

nidad y la educación en Sant Andreu de 

la Barca.

No a los recortes 
en sanidad que 

desprotegen 
a los ciudadanos
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Cándido Fernández és el primer President del Consell

El Consell de ciutat es 
constitueix ofi cialment
El consell ciutadà de Sant Andreu 

formalitza la seva constitució i tria 
el seus càrrecs

El Consell de Ciutat, organisme con-

sultiu format per ciutadans i ciuta-

danes de Sant Andreu de la Barca, ja 

s’ha constituït oficialment i ha elegit 

els seus càrrecs.

En la darrera reunió es va procedir a 

la constitució plena d’aquest princi-

pal òrgan de participació ciutadana del 

municipi. Tot seguit, és van triar els 

seus càrrecs.

Amb la presència de deu membres, es 

va elegir com a president a Cándido 

A partir del lunes 3 de octubre

El Ayuntamiento reparte 10.000 
bolsas reutilizables en todos 
los domicilios
La campaña tiene como principal 

objetivo evitar el consumo de bol-
sas de plástico de un solo uso

El Ayuntamiento de Sant Andreu de la 

Barca repartirá, a partir del lunes 3 de 

octubre, 10.000 bolsas reutilizables con 

el lema “Aquí reciclem” en todos los do-

micilios de la ciudad.

Esta campaña informativa tiene dos obje-

tivos principales:

-Por una parte, repartir la bolsa reutili-

zable para evitar el consumo de bolsas 

de plástico de un sólo uso.

-Por otra, informar sobre la conveniencia 

de separar los residuos y fomentar el re-

ciclaje. En este sentido, la propia bolsa ya 

hace publicidad y se evita la generación 

de residuos de papel que daban la misma 

información.

La campaña informativa la realizarán 

cuatro personas del Plan de Ocupación 

adscritas en el Departamento de Medio 

Ambiente del Ayuntamiento.

El reparto de la bolsa se realizará puerta 

a puerta. Si no se encuentra al vecino, se 

dejará una nota que indica el lugar donde 

se puede recoger la bolsa.

Durante la Festa del Medi Ambient (no-

viembre) se montará una carpa en la 

Una iniciativa que gusta a niños y niñas

¿Quieres jugar en la calle con nosotros?
El 3 de octubre se reinicia el progra-

ma de ocio activo “Vols jugar amb 
nosaltres?

El programa de ocio activo “Vols jugar 

amb nosaltres?” es una labor conjunta 

del Ayuntamiento y el Patronato y ya tiene 

cuatro años de vida, en los que ha logrado 

muy buenos resultados.

El programa va dirigido a los niños y ni-

ñas de educación primaria de Sant An-

dreu y consiste en sesiones de una hora 

de juegos tradicionales que se realizan 

(excepto festivos y vacaciones) en cinco 

espacios abiertos del municipio. La activi-

dad es gratuita y está dirigida por un mo-

nitor de ocio de lunes a viernes de 17:15h 

a 18:15h y en junio de 19:00h a 20:00h.

Apúntate y juega en la calle de forma 

saludable y didáctica.

 Lunes Martes Miércoles Jueves Viernes

Lugar  Plaza Plaza Onze Plaza Mercè Jardines Plaza
habitual del Palau  de Setembre Rodoreda Montserrat Mercè
 Jardines del    Roig Rodoreda
 Mercadona    

Lugar  Local de la Centro de Ceip Polideportivo Ceip
alternativo  AAVV del recursos Josep Pla Municipal Josep Pla
(lluvia….) Parc Vall (Ayuntamiento  Onze de
 Palau  Viejo).  Setembre
 (Plaza Major) Plaza Anselm 
  Clavé 

Horario 17.15 17.15 17.15 17.15 17.15
 18.15 h 18.15 h 18.15 h 18.15 h 18.15 h

Fernández Subiran, com a vicepresi-

dents a Francisco Emilio Comino Her-

mosilla i Aurora Carmen Gil Nieves i 

com a secretari a Jordi Milian Giralt.

Amb aquesta elecció dels càrrecs pre-

vistos en el reglament del Consell de 

Ciutat, aquest organisme assoleix la 

seva plena funcionalitat.

Entre d’altres aspectes, el Consell 

de Ciutat va participar activament, 

ja fa uns mesos, en el procés parti-

cipatiu associat a la redacció del nou 

Pla d’Ordenació Urbanística Munici-

pal (POUM), en el qual els membres 

electes varen poder entrar en relació 

i contacte.

calle como punto de información sobre 

residuos y también para la recogida de 

bolsas que no se hayan podido repartir.

Als 98.0 FM o a www.radiosantandreu.com

Comença la nova temporada de 
“Via Directa” a Ràdio Sant Andreu

El programa dirigit per Jordi Milian 
arribarà als 1.000 programes a fi -
nals del mes d’octubre.

“Via directa” ha començat una nova 

temporada i ho ha fet amb novetats 

destacades. 

“Via directa” potenciarà encara més 

la informació local i les entrevistes 

amb personalitats destacades del 

món polític, social i cultural de Sant 

Andreu de la Barca.

A més dels espais habituals, el pro-

grama de Ràdio Sant Andreu incorpo-

ra aquesta temporada  un nou espai 

de fotografía amb l’entitat Contra-

llumfoto i un espai de consells sobre 

conducció eficient amb Pere Esparó.

Presentat per Jordi Milian, Via direc-

ta emetrà  a finals d’octubre 1.000 

programes, fet que demostra la seva 

consolidació en la graella de Ràdio 

Sant Andreu.

Actualment es pot escoltar de dilluns 

a divendres d’11.00 a 13.00 i de 17.00 

a 19.00  als 98.0 FM.

Però també es poden escoltar els di-

ferents espais a internet mitjançant 

la web de www.radiosantandreu.com 

i l’espai Via directa a la carta amb ac-

tualitzacions diàries.
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Sant Andreu de la Barca disfrutó al 
máximo de la Festa Major 2011 del 
2 al 5 de septiembre.

Un año más, la ciudad se tiró a la calle y disfrutó la Festa Major de 

principio a fin. Buena música, Loquillo, Los Sirex, actuaciones infanti-

les, la gimcana, orquestas de calidad… en unos días destinados a toda 

la familia.

¡LA MEJOR FESTA MAJOR!
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Els dies 10 i 11 de setembre

El català, protagonista de 
la Diada nacional a 
Sant Andreu
El manifest llegit a la plaça de 

l’Església fa una defensa de l’ús 
del català

Sant Andreu de la Barca va celebrar 

la Diada Nacional de Catalunya de 

forma emotiva i fent una defensa de 

la llengua catalana.

El dissabte 10 de setembre, la plaça 

de l’església va acollir l’acte tradi-

cional de lectura del manifest llegit 

pel veí Joan Fusté.

Tot seguit, es va enlairar la senye-

ra al campanar de l’església i es va 

cantar Els Segadors. Abans, tothom 

Concentració 
en defensa 
del català 
El passat dilluns 12 de setembre, a les 

19 hores, “Som Escola” va convocar 

una concentració en defensa del català 

davant l’Ajuntament de Sant Andreu de 

la Barca en una iniciativa organitzada a 

la nostra ciutat per la JERC.

··················Breves/Breus··················
FORMACIÓN
Escoles Velles impartirá del 16 de se-

tiembre y hasta el 28 de octubre dos 

talleres de alfabetización digital, de 36 

horas cada uno, dirigidos a usuarios del 

Servei d’Ocupació Local que no tienen co-

nocimientos de ofimática ni de internet, 

con el objetivo de facilitar la adquisición 

de conocimientos básicos para búsqueda 

de trabajo a través de internet.

COMERCIO
Se han completado todas las plazas del 

curso “Internet para el comercio local” 

que organiza la Regidoria de Comercio 

y que ha comenzado el pasado 19 de 

septiembre. Va dirigido a comerciantes 

en activo, autónomos y asalariados.

EDUCACIÓN
A finales de octubre se iniciará el Cur-

so de Preparación a la prueba de ac-

ceso a los ciclos formativos de grado 

medio. Se debe tener como mínimo 

17 años y no disponer del graduado 

de educación secundaria. Para más 

información: Regidoria d’Educació (2a 

planta del Ayuntamiento)

PLA LOCAL DE JOVENTUT
Ja s’estàn donant els últims passos 

del Pla Local de Joventut 2011-2017. 

Aquest document serà l’eix verte-

brador de les polítiques de joventut 

de l’Ajuntament de Sant Andreu de 

la Barca, i ha comptat amb la par-

ticipació de joves del municipi, mit-

jançant reunions, enquestes per In-

ternet i altres realitzades als instituts 

d’Ensenyament secundari.

INTERNET
El passat 15 de setembre van co-

mençar els cursos d’informàtica 2011-

2012 adreçats a dones del nostre mu-

nicipi en una iniciativa de la Regidoria 

d’Igualtat. Les persones interessades 

poden posar-se en contacte amb la 

Regidoria d’Igualtat situada a la sego-

na planta de l’Ajuntament.

FORMACIÓ PER A CUIDADORS 
NO PROFESSIONALS
La Regidoria de Serveis Socials 

de l’Ajuntament organitza un nou 

taller per a cuidadors no profes-

sionals (que cuiden a persones 

dependents) que es desenvolu-

parà en 10 sessions els dilluns del 

10 d’octubre al 12 de desembre 

de 2011 a les Escoles Velles. Per 

a més informació: Regidoria de 

Serveis Socials (segona planta de 

l’Ajuntament)

Unes 50 persones van participar en la 

concentració on hi ha haver-hi repre-

sentants de diverses formacions polí-

tiques i de l’Ajuntament.

En el transcurs de l’acte, es va llegir 

un manifest en defensa del català.

havia pogut gaudir de rom cremat i 

havaneres.

A l’endemà, l’Ajuntament va partici-

par en l’homenatge a Rafael Casa-

nova a Sant Boi i tot seguit es va fer 

l’ofrena floral davant el monument a 

Rafael Casanova a la nostra ciutat, on 

partits, associacions, entitats i clubs 

van fer el seu tribut a aquesta Diada.



Nominats als premis de l’esport local 
2010/2011

L’Ajuntament informa esports
L’Ajuntament informa

Agosto de 2011

Aquests són els candidats que podran guanyar un dels premis de l’Esport Local 

en la seva XV edició.
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  Rel NOMINATS INFANTIL FEMENI ENTITAT ESPORT

 1 ALBA FERRERAS PLEGUEZUELOS F. SALA J. MARAGALL futbol sala
 2 CARLA NOVA ROYO A. KARATE KOBUDO karate
 3 LIDIA RAMOS VILANOVA A. ESPORTIVA S. ANDREU Gimnàstica
 4 MIREIA GOMEZ IZQUIERDO ASS. PATINATGE ARTISTIC patinatge
 5 SARA FERNANDEZ CASTILLA C. BÀSQUET S. ANDREU bàsquet
 6 AINA GONZALEZ GRIMAU MOTO CLUB S. ANDREU BMX
 7 AINARA BAZA GÓNZALEZ CLUB ESPORTIU DO-CHAN Taekwon-do
 8 IKRAM LHIOU A. ESPORTIVA S. ANDREU Atletisme

 Rel NOMINATS INFANTIL MASCULÍ ENTITAT 

 1 DAVID MARTINEZ ALVAREZ C. HANDBOL S. ANDREU Handbol
 2 BORJA BLAZQUEZ SANTOS F. SALA S. ANDREU Futbol sala
 3 ALEX GONZÁLEZ PÉREZ A. KARATE KOBUDO Karate
 4 VICTOR RUIZ GARCIA C. TENNIS S. ANDREU Tennis
 5 MARCEL SEGALES PORTA C. BÀSQUET S. ANDREU Bàsquet
 6 MIQUEL HERNANDEZ GALLEGO MOTO CLUB S. ANDREU BMX
 7 JOEL PAREDES CF SANT ANDREU Futbol
 8 CRISTIAN SOTO FERNÁNDEZ CLUB ESPORTIU DO-CHAN Taekwon-do

 Rel NOMINATS  ABSOLUTS FEMENI ENTITAT 

 1 LAURA DAMONT JURADO C. ESPORTIU DARDS Dards
 2 RAQUEL ALVAREZ VIERA F. SALA S. ANDREU Futbol sala
 3 ESTEFANIA BERNAT RODRIGUEZ ASS. PATINATGE ARTISTIC Patinatge
 4 VALERIA GARCIA LOOR C. BÀSQUET S. ANDREU Bàsquet
 5 MONICA JULIA SOTELO CLUB ESPORTIU DO-CHAN Taekwon-do

 Rel NOMINATS ABSOLUT MASCULI ENTITAT 

 1 RUBÉN LASALA GARCÍA C. HANDBOL S. ANDREU Handbol
 2 JUAN B. LORENTE MARTINEZ C. ESPORTIU DARDS Dards
 3 ADRIÁN VEGA PALMA F. SALA S. ANDREU Futbol sala
 4 JAVIER MIGUEL COLLANTES C. PETANCA S. ANDREU Petanca
 5 ALBERTO NOGUERA CARMONA A. KARATE KOBUDO Karate
 6 MUNDI AMAT DEL ALAMO C. TENNIS S. ANDREU Tennis
 7 JESÚS DOMÍNGUEZ RUIBAL C. ATLETISME S. ANDREU Atletisme
 8 JUAN CIVICO BONILLA C. HOQUEI S. ANDREU Hoquei
 9 AITOR LEDESMA BARCELÓ C. BÀSQUET S. ANDREU Bàsquet
 10 XAVIER PADILLA ORTIZ MOTO CLUB S. ANDREU MTB/BMX
 11 VICTOR CASTRO PEDROSA C.F. SANT ANDREU Futbol
 12 CARLOS JOSÉ CORTES AVILES CLUB ESPORTIU DO-CHAN Taekwon-do

El club de atletismo 
organiza la segunda 
cursa de 
la tardor
El próximo 9 de octubre se celebrará 

la segunda Cursa de la Tardor, de 10 

km., organizada por el Club de Atle-

tismo de Sant Andreu de la Barca.

El éxito del año pasado, ha impulsado 

aún más esta carrera que contará con 

una pintada popular para niños y ni-

ñas y un premio al atleta más regular.

La Cursa se iniciará a las 9.30 h. en la 

Avenida Constitución.

Para información e inscripciones: 

http://cursatardor.blogspot.com

Bicicletada popular 
per la llera 
del riu 
Llobregat
La Diputació de Barcelona i els mu-

nicipis de la llera del riu Llobregat 

organitzen el proper 9 d’octubre la 

Bicicleta Popular per la llera del Riu 

Llobregat. La sortida es localitza al 

pont del Diable a Martorell i finalitza 

a El Prat de Llobregat. Per a més in-

formación: www.diba.cat/bicicletada

 Rel NOMINATS ENTITATS ENTITAT 

 1 F. SALA JOAN MARAGALL   
 2 F. SALA S. ANDREU    
 3 C.  HOQUEI S. ANDREU    
 4 C. BÀSQUET S. ANDREU    
 5 MOTO CLUB S. ANDREU    
 6 CLUB ESPORTIU DO-CHAN    

 Rel NOMINATS EQUIPS ENTITAT 

 1 EQUIP INFANTIL C. HANDBOL S. ANDREU  
 2 CEDSAB ACCIÓ SENEGAL C. ESPORTIU DARDS  
 3 ALEVÍ 2º DIVISIÓ F. SALA J. MARAGALL  
 4 PRE-BENJAMI P. BARCELONISTA SAB  
 5 SENIOR KATA A. KARATE KOBUDO  
 6 INFANTIL A F. SALA S. ANDREU  
 7 2ª DIVISIÓ HOQUEI C. HOQUEI S. ANDREU  
 8 JUNIOR FEMENÍ A C. BÀSQUET S. ANDREU  
 9 CADET A CF SANT ANDREU

Els premis es lliuraran el 25 de novembre al nou teatre municipal Núria Espert.

La varietat i diversitat de candidats demostra la gran qualitat de l’esport local.
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Les retallades del 
govern de CiU

El govern de Convergència i Unió i 

d’Artur Mas no ha començat amb bon peu. 

Des que va arribar al govern de la 

Generalitat de Catalunya, l’executiu 

convergent no ha aprofitat gens els seus 

primers nous mesos de mandat  i, ans el 

contrari, ha iniciat un preocupant camí 

de retallades que no beneficien ningú i 

perjudiquen clarament a la ciutadania 

de Catalunya.

El govern de Mas, com tot govern 

de dretes, ha iniciat un procés de re-

tallades en dos àmbits que conside-

rem fonamentals per al desenvolupa-

ment del nostre país com és la sanitat 

i l’educació. Dos àmbits intocables per 

als governs d’esquerres ja que afecten 

directament a la ciutadania.

Retallar en educació i sanitat és 

un primer pas cap a una progressi-

va privatització dels serveis sanitaris i 

d’educació que, segurament, comença-

rem a veure d’aquí ben poc. Aquesta és 

la seva intenció.

Nosaltres, des de l’administració 

local i especialment des de Sant An-

dreu hem treballat contínuament per 

garantir l’educació i sanitat del nostres 

ciutadans i ciutadanes. De moment, a 

Sant Andreu aquestes retallades ja han 

arribat amb la retirada dels especialis-

tes que atenien al CAP de La Solana. I 

ens oposem clarament i lluitarem per 

evitar-ho.

En àmbit educatiu, sempre hem rei-

vindicat els equipaments necessaris per 

la ciutat i ho continuarem fent amb la 

reclamació del tercer institut de la nos-

tra ciutat.

Les retallades del govern de Mas 

arriben a molts més àmbits i ofeguen, 

de forma constant, a les administra-

cions locals que hem de garantir les 

necessitats dels nostres ciutadans i 

ciutadanes sense rebre el suport de 

l’administració supramunicipal que ha 

d’aportar els diners.

Aquesta no és la línia que necessita 

ni vol el nostre país i la ciutadania co-

mença a emprenyar-se amb un govern 

que es presentava com a salvador d’una 

situació difícil i el que està fent és em-

pitjorar-la.

Des del PSC i amb el nostre pen-

sament d’esquerres, solidari i de re-

distribució de la riquesa, continuarem 

vetllant per una sanitat i una educació 

pública i actuarem, si és necessari i 

sempre que els recursos ho permetin, 

per arribar on faci falta per garantir que 

els nostres ciutadans i ciutadanes tin-

guin les seves necessitats cobertes.

La immersió 
lingüística a 
Catalunya i a Sant 
Andreu de la Barca

El Tribunal Superior de Justícia de 

Catalunya, després de varies sentencies, 

el passat dia 2 de setembre va emetre 

una interlocutòria en relació al model 

educatiu català i la llengua.

El juliol de l’any passat varem sortir 

al carrer sota el lema “Som una nació, 

nosaltres decidim”. Avui pocs mesos 

després del primer aniversari d’aquella 

marxa multitudinària, vivim immersos 

en una dura crisi econòmica que esta 

posant a prova la nostra cohesió social 

i al mateix temps tenim atacs contra el 

nostre govern i contra la nostra llengua 

catalana que tenen com objectiu debili-

tar la nostra identitat catalana.

El nostre model d’immersió lingüísti-

ca a l’escola catalana busca una societat 

bilingüe o millor multilingüe, on el cata-

là és la llengua comuna i el castellà és 

après amb resultats idèntics a la resta 

de l’estat espanyol.

Dit això a nivell de país, voldríem fer 

esmena de la situació del català dins el 

nostre poble.

Coneixem la realitat lingüística de 

Sant Andreu de la Barca, sabem que és 

un poble que ha acollit molta immigra-

ció, tant de la resta de l’estat espanyol 

com d’altres països, però aquest justa-

ment és un motiu més per fer ús de la 

llengua catalana com eina d’integració i 

no d’exclusió i perquè fer-ne aquest ús, 

se n’estén més que tan sols el seu co-

neixement.

En un moment del discurs del Sr. Al-

calde en ocasió de l’ofrena floral del pas-

sat onze de setembre, ens va dir que “el 

català es l’ànima del nostre sentiment i 

ens diferencia com a poble”. 

La pregunta i la denuncia que fem 

des de Convergència i Unió al Sr. Llorca, 

és que si realment creu que el català és 

l’ànima del nostre sentiment, perquè no 

l’utilitza més en el seu editorial mensual 

que ens emet en el Diari de Sant Andreu 

de la Barca?.

Sr. Alcalde, faci un favor al nostre po-

ble, sigui més conseqüent amb les seves 

paraules  i prediqui amb l’exemple, fent 

més ús del català en tots els diferents ca-

nals de comunicació que té amb els ciu-

tadans, incloent-hi l’editorial del Diari de 

Sant Andreu de la Barca, que en tots els 

mesos que portem d’aquest any, sols s’ha 

vist l’editorial en bilingüe del número de 

finals d’agost en ocasió de la Festa major.

No estem en contra que el castellà 

sigui present al Diari de Sant Andreu de 

la Barca, però demanem que en tot allò 

que fa referència a assumptes munici-

pals, les entrevistes a les nostres perso-

nalitats institucionals i les editorials de 

l’Alcalde, s’utilitzi més el català.

Algo ha 
cambiado

Hemos empezado bien este curso 

político ya que el cuatro de Julio en el 

Pleno  quedo aprobado el cartapacio 

municipal para esta legislatura. En el 

punto en referencia a los horarios del 

Pleno, PP y PSC, votaron de nuevo jun-

tos para que continuaran celebrándose 

por la mañana. 

Creíamos que tendríamos una nueva 

oportunidad de modificarlo en el último 

Pleno de diciembre de este año, pero al 

reiniciar este curso, el PSC ha cambiado 

de opinión  y nos propone  que su cele-

bración a las siete de la tarde, horario 

que ICV EUiA había propuesto de manera 

que se pudiera conciliar la actividad polí-

tica con la familiar.

Esta nueva propuesta ha dejado al 

PP solo en sus intereses particulares 

frente a los de la ciudadanía, mientras 

que PSC ha dado ese cambio inesperado 

o bien porque han entendido que la co-

rrelación de fuerzas no es la misma de 

la que gozaban o que por lo tanto, seria 

una legislatura en continua permanencia 

con el PP por lo que necesita un aleja-

miento en su visualización, o porque ha 

entendido que en el nuevo ROM (Regla-

mento Orgánico Municipal) que se esta 

elaborando entre todos los partidos uno 

de los puntos que contemplara, será la 

convocatoria por la tarde.  

Desde este mes de Septiembre ya 

podemos contar con la normalización 

de la participación ciudadana en las se-

siones a las que pueden tener acceso en 

un horario más compatible a sus nece-

sidades y lo que supone que al punto de 

ruegos y preguntas puedan llevar sus 

inquietudes.

Ahora, solo nos queda afianzar en el 

nuevo ROM un acuerdo entre todos los 

partidos pedíamos desde hace años el 

cambio del horario.

Joan 

Gaspà

CIU



Jordi 

Alsina

PP

Rajoy, lo mejor para 
España

El próximo 22 de noviembre, todos 

los españoles y españolas tenemos una 

cita con las urnas. El futuro de nuestro 

país está en nuestras manos y debemos 

tomar una determinación firme y clara: 

apoyar a la persona que merece más 

respeto, confianza y seguridad, Mariano 

Rajoy.

El Partido Popular es la única garan-

tía para desarrollar nuestro país des-

pués de estos ocho desastrosos años del 

gobierno de Zapatero.

Rajoy es el único candidato que pue-

de sacar a España del atolladero en el 

que se ha metido por culpa de un gobier-

no ineficaz y errático, que ha sumido al 

país en una crisis económica además de 

hacerle perder su identidad.

El  PP es la única alternativa posible 

para hacer de España un país mejor. 
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Per què hem dit 
NO al manifest?

Enguany Esquerra Republicana de 

Catalunya a Sant Andreu de la Barca no 

ha signat el, ja tradicional, Manifest de 

l’Onze de setembre que es llegeix a la 

mitjanit a la plaça de l’Església, perquè 

no s’ha acceptat incloure en el text una 

referència a la reforma constitucional 

que retalla l’autogovern de Catalunya i 

és un pas enrere en el camí cap a la so-

birania plena del nostre país. Limitar la 

capacitat d’endeutament a les actuals 

autonomies obligarà a Catalunya a de-

pendre, encara més, de l’Estat. 

Tenint en compte que en els darrers 

dies, l’aprovació de la reforma constitu-

cional, feta entre PSOE i PP sense comp-

tar amb la resta de partits, i la sentència 

del TSJC en contra del model d’immersió 

lingüística, han fet augmentar la distàn-

cia entre Catalunya i Espanya, a la Diada 

Nacional de Catalunya no podíem passar 

per alt aquests fets, els havíem de tenir 

presents i havíem de reivindicar amb 

fermesa que volem una Catalunya plena 

i sobirana, lliure i independent.

Quan en la proposta inicial del redac-

tat del manifest feta per l’Ajuntament 

només es tractava el cas de la sentència 

del TSJC vam demanar incloure una re-

ferència a la reforma constitucional però 

aquesta proposta va ser desestimada. I 

l’explicació només pot respondre a les 

hipoteques polítiques del PSC, que està 

en contra de la sentència però defensa 

la reforma constitucional, tot i perjudicar 

als interessos dels catalans. 

El Manifest quedava adulterat perquè 

el PSC només volia incloure la part de la 

història que li és favorable als interessos 

del país, però vol obviar completament la 

part en que posa la traveta als catalans.

Si un manifest ha de ser unitari, ningú 

pot imposar el redactat. Cal que les parts 

cedeixin en aquelles pretensions més 

partidistes. ERC hem fet diverses pro-

postes, cedint a les nostres pretensions 

inicials per aconseguir el consens. Però 

la resposta ha estat negativa per part del 

PSC a tot el que signifiqui modificar el 

seu redactat amb un pes determinat.

Tornem a dir PROU, no podíem que-

dar-nos de braços creuats.

En un altre àmbit, des del grup mu-

nicipal d’Esquerra hem presentat una 

sèrie de mocions per a ser votades en el 

ple de setembre, on destaquem la pro-

posta per a un Canvi de model de les fes-

tivitats locals.

Més informació a www.ullviu.cat i @

esquerrasab (Twitter)

José Manuel 

García Bravo 

DEMOCRACIA 3.0

Jóvenes y política 
municipal.

Al pleno del Ayuntamiento de Sant 
Andreu de la Barca en los últimos cuatro 
años tan sólo se han llevado a trámite tres 
propuestas concretas dirigidas a los jóve-
nes de nuestro municipio.

La primera de ellas fue la creación de 
oferta de pisos de protección oficial de al-
quiler temporal y compra. Una oferta de 
alquiler que se mueve al margen de la 
gestión municipal, de la oficina local de 
la vivienda, y que tras la primera adjudi-
cación gestiona la empresa promotora de 
esos pisos. La opción de compra desapa-
reció como por arte de magia y los pre-
cios a los que han de hacer frente estos 
jóvenes están por encima del mercado de 
alquiler. No es extraño que los afectados 
expresaran su desencanto manifestando 
que habían sido engañados y estafados.

La segunda, hace un par de meses, 
fue la aprobación del Reglamento del Es-
pai Jove. El documento, deficiente en su 
confección inicial, pretendía y pretende 
que los usuarios se implicaran en su fun-
cionamiento viviendo el espacio del Espai 
como propio a través de una participación 
activa. Democracia 3.0 hizo muchísimas 
aportaciones en la tramitación final del 
documento y las mismas fueron acepta-
das tanto por el equipo gobierno muni-
cipal como por el resto de partidos de la 
oposición, circunstancia que agradecimos 
profundamente ya que hemos venido a 
aportar y no a restar.

La tercera y última de las propuestas 
se refiere a un Plan Local de Juventud que 
será abordado en el pleno de este mes de 
septiembre. Los fundamentos del plan 
tienen su origen en cuestionarios dirigi-
dos a los jóvenes, en mesas redondas de 
debate, en las aportaciones de entidades 
del municipio y al trabajo transversal de 
los técnicos de diferentes departamentos 
del Ayuntamiento. 

El trabajo realizado es muy bueno y 
la radiografía de la situación de los jóve-
nes de nuestro municipio consideramos 
que refleja la realidad de este colectivo y 
coincide con el diagnóstico realizado por 
Democracia 3.0, que concretamos en su 
momento mediante propuestas de actua-
ción en nuestro programa electoral. 

Ahora bien, realizado el diagnóstico 
hemos de señalar que el plan de actuación 
presentado a Pleno se limita mayoritaria-
mente a adecuar y dirigir las deficiencias 
detectadas a programas, actividades y 
servicios que actualmente se desarrollan 
en nuestro municipio y a depender en al-
gunos casos de otras administraciones 
para su puesta en funcionamiento, vía 
subvención. 

Democracia 3.0 da por muy bueno el 
diagnóstico realizado, pero consideramos 
que se debe avanzar más en la subsana-
ción de las necesidades, problemas y de-
ficiencias detectadas y apostar por el fu-
turo, escuchando e impulsado a nuestros 
jóvenes. 

info@democracia-trespuntocero.org

Juan

Marín

PXC

El PIRMI…. “
no vamos bien”

El Gobierno de la Generalitat entró 

como elefante en cacharrería, al intentar 

poner orden en el descontrol y derroche 

de nuestros impuestos de súbito y sin 

consensuar con las demás fuerzas.

Se detectó que, al cambiar la forma 

de cobrar el PIRMI hasta ahora, que 

había beneficiarios que estaban falle-

cidos, otros no aparecieron, pues eran 

ciudadanos subsaharianos que estaban 

en África. 

Y hay que aclarar que la finalidad de 

esta ayuda es para superar una mala si-

tuación y darle tiempo al beneficiario a 

reponerse y reincorporarse a la socie-

dad; a la nuestra y en nuestro país no en 

el extranjero.Y con el agravante de que 

el dinero de nuestros impuestos no se 

gasta de esta forma en nuestro país, no 

colaborando de esta manera a nuestra y 

tan ansiada recuperación económica.

Nuestro grupo está de acuerdo en la 

continuidad y sobre todo en la mejora del 

PIRMI y hacemos hincapié en su control 

periódico de la manera más factible y có-

moda para los interesados.

Este control del PIRMI y también 

del agujero negro en las ayudas a la in-

migración evitaría por ejemplo, que las 

actuales “retallades” de sanidad serían 

muchísimo menores o casi impercep-

tibles para el ciudadano si se llevara a 

cabo y con rigor este control.. 

Y como me dijo un responsable de la 

Sanidad Pública, refiriéndose al fenó-

meno del turismo sanitario que estamos 

padeciendo desde el tercer mundo… 

( OSEA : TODO POR LA CARA Y QUE LO 

PAGEN LOS CATALANES QUE PARA ESO 

SON RICOS )…que se está produciendo 

en Catalunya desde hace diez años y los 

políticos permitiéndolo interesadamen-

te porque serán sus futuros votantes y 

continuó diciéndome… “nuestra Sanidad 

Pública, una de las primeras del mudo 

se hundirá en la ruina irremisiblemente 

tal y como ya se está vislumbrando con 

estos primeros síntomas. Y los políticos 

nos quieren convencer de que se está 

produciendo todo este fenómeno por la 

crisis “solamente“…. apretémonos los 

machos pues, ya tenemos 8 millones de 

inmigrantes y continúan viniendo y con 

todo pagado”

Como es natural me sobrecogí, 

después de desaparecer la sonrisa de 

mi boca.

j.marin5757@gmail.com 

Jordi 

Albert

ERC


